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Informe del rector al Consell Social 

21 de novembre de 2014 

 

Proposta de canvis en l’estructura departamental 

Seguim plantejant una reestructuració departamental a diversos grups de departaments afins i 

escoltant  les seves opinions. També ens hem reunit amb un grup de persones a  les quals he 

demanat l’opinió sobre el particular. El grup de consulta està integrat pels professors: Lourdes 

Reig, Samuel Galceran, Miguel A. Lagunas, Daniel Crespo, Xavier Sánchez Vila,  Jordi Ros, Pep 

Simó,  Jordi  Romeu Garbí  i Mateo  Valero.  El  proper  Claustre Universitari  conté  un  punt  de 

debat sobre aquest tema.  

 

Campus Diagonal Besòs 

L'acord de bases entre  la  Secretaria d’Universitats  i Recerca  (SUR)  i  la UPC  ja  s'ha posat en 

marxa en el nomenament de  la Comissió paritària UPC‐SUR. La comissió està  integrada, per 

part de la SUR, pel director general d’Universitats, Lluís Jofre; pel director general de Recerca, 

Josep M. Martorell, i per la sotsdirectora general de Planificació Econòmica Universitària, Laura 

Arlegui. Per part de  la UPC en  som membres  la gerent, Olga Lanau, el vicerector de Política 

Universitària,  Sisco  Vallverdú,  i  jo mateix.  Aprofitant  l'acord,  el  DGU  i  jo mateix,  aquesta 

setmana ens hem entrevistat amb el president de la Diputació de Barcelona, Salvador Esteve, 

per tal d'endarrerir els terminis d'acabament de l'edifici A del Campus del Besòs i el trasllat de 

l'EUETIB,  i  en  conseqüència  evitar  que  s'apliqui  la  penalització  de  500.000€  per  semestre 

d'endarreriment en el compliment d'aquests terminis. 

Entre les tasques que ha de dur a terme aquesta comissió destaquen: l'elecció del director del 

nou centre, que també ho serà de l'EUETIB en el transitori, la logística del trasllat, incloent les 

valoracions econòmiques i el finançament corresponent, i una anàlisi detallada i una proposta 

temporal  d'integració  de  l'EUETIB  a  la  UPC  a  través  del  nou  centre.  Aquesta  anàlisi  haurà 

considerar la situació de tot el personal del CEIB.   

En paral∙lel, pertoca renovar el mandat del director de  l'EUETIB. Atès el paràgraf anterior,  la 

SUR  i  la  UPC,  hem  proposat  que  es  prorrogui  el mandat  de  l'actual  director  fins  a  31  de 

desembre. Aquesta proposta s'ha notificat al Director i a la Junta de l'EUETIB que hi ha donat 

suport. Així mateix, se n'ha  informat a tota la comunitat de l'Escola.  

 

Consell Interuniversitari de Catalunya (CIC)  

El 30 d’octubre va tenir lloc la reunió de la Junta del CIC en la qual es va acordar la programació 

universitària per al curs 2015‐2016.  Pel que fa a la UPC, es va aprovar el grau interuniversitari 

UPF‐UB‐UPC en Bioinformàtica  i, en el cas de  l’oferta de màster, els següents estudis: Gestió 



de l'edificació i Comunicacions mòbils/Wireless, que s’impartirà conjuntament amb la UPF, així 

com Direcció de màrqueting, que impartiran tant EAE com l’EUNCET.  

També es va aprovar un acord relatiu a    l’oferta MOOC del sistema universitari català que ha 

de  servir  per  projectar  el  coneixement  generat  al  sí  del  sistema  universitari  català  al món; 

contribuir a que les universitats defineixin una estratègia pròpia sobre el particular i promoure 

la millora de  la qualitat docent. L’objectiu és ara crear una plataforma, que podria arribar a 

articular  una  oferta  de  50  cursos massius  en  línia  capaços  de mobilitzar més  de  500.000 

participants en un horitzó de 5 anys. Per això es crea el Programa UCATx, que ha d’articular 

aquesta oferta, i per a la que s’ha creat un grup de treball que integren representants de totes 

les universitats.  

En la sessió també es va aprovar un criteri comú per poder reconèixer al PDI agregat  interí els 

complements  dels  mèrits  de  docència  i  recerca  que  van  ser  reconeguts  mentre  estava 

contractat com a lector. L’acord especifica que aquest reconeixement tindrà efectes a partir de 

l’1/1/2015 i insta les universitats a promoure les actuacions per què aquest professorat pugui 

ser objecte d’avaluació pel que  fa al  reconeixement de  l’activitat de  recerca per  l’AQU amb 

efectes acadèmics, mitjançant els convenis específics que corresponguin. 

També  es  va  donar  el  tret  de  sortida  d’una  Comissió  que  ha  de  treballar  sobre  el model 

finançament. 

 

Programa 2014‐2015 de la Generalitat de Catalunya de foment de les terceres llengües 

La DGU ha  fet  arribar una  carta per  tal que  les universitats que ho desitgin  s'adhereixin  al 

programa 2014‐2015 de diagnòstic, promoció i incentivació de terceres llengües per aconseguir 

uns nivells més alts d’exigència en el coneixement d’una tercera llengua. Participar‐hi permet a 

la UPC que els estudiants puguin accedir als ajuts previstos per a la realització de les proves de 

nivell, per a l’acreditació de nivell i per a la formació. 

Igualment, voldria informar‐vos que s'està treballant en el programa de diagnòstic, promoció i 

incentivació  de  les  terceres  llengües  del  Consell  Interuniversitari  català.  Per  tal  que  els 

estudiants de nou  ingrés puguin  acreditar  el  coneixement que  tenen d'una  tercera  llengua, 

farem  una  prova  diagnòstica  l'última  setmana  de  novembre  en  la  qual  s'identificarà  als 

estudiants que ja la tenen acreditada i, els altres, hauran de fer un test en línia per conèixer el 

seu nivell. Per als que no tenen el nivell de B2,  la DGU oferirà  la possibilitat de formació (a  la 

qual només s'hi podrà accedir si s'ha fet el test). 

 
CRUE 

El   va tenir lloc la reunió de la CRUE en la qual es va tractar sobre l’estructura dels estudis de 
grau (180/240 ECTS). Hi ha hagut reunions entre  la Permanent de  la CRUE  i el Ministeri amb 
una empatia més aparent que  real perquè no  sembla que el Ministeri  tingui en  compte  les 
opinions de  la CRUE. La publicació del decret s’endarrereix un mínim de tres mesos  i sembla 
que la possible aplicació no començarà fins el curs 2016‐2017.  

 



Igualment, durant  la  reunió de  la CRUE  es  va prendre  la decisió de  crear una  comissió per 
estudiar la qüestió dels drets d’autor en material dels campus virtuals de les universitats arran 
de la sentència contra la UAB.  

D’altra banda, la CRUE ha proposat l’exrector de la URV, Francesc Xavier Grau, com a candidat 

a la Junta de l’European University Association (EUA). 

 
Delegació de signatures 

El  30  d’octubre  d’enguany  s'ha  publicat  al  DOGC  la  resolució  núm.  1349/2014,  de  22 

d’octubre,   en  virtut  de  la  qual  es  deleguen  a  favor  d’altres  òrgans  de  la  Universitat 

competències en diverses matèries. L’esmentada resolució té efectes des del dia següent a la 

seva publicació al DOGC.  

Al  web  de  legislació  i  normatives  (http://www.upc.edu/normatives/normativa‐propia‐de‐la‐

upc/altres‐normes‐1/delegacions‐de‐competencies i 

http://www.upc.edu/normatives/normativa‐propia‐de‐la‐upc/altres‐normes‐1/delegacions‐

de‐signatures ) podreu trobar tota la informació relativa a les delegacions.  

 

 
 
Altres activitats 

 

 Assistència a la Comissió Permanent del Claustre Universitari. 

 Assistència a la Junta de l’ICE 

 Assistència al patronat del CITM. 

 Assistència al Consell Científic de CIT UPC 

 Reunió amb el professor Miguel Angel Lagunas. 

 Reunió amb el professor Antoni Giró. 

 Reunió amb el professor Antoni Cuchí. 

 Reunió amb el professor Ramon Alcubilla. 

 Reunió amb el professor Josep Dolz. 

 Reunió amb el professor Miguel Mudarra. 

 Reunió amb el professor Jaume Franch. 

 Reunió amb el professor Josep Roca Cladera, amb  l’assistència del vicerector de Personal 
Docent i Investigador, Miquel Soriano. 

 Reunió  amb  els  professors  Josep  Roca  Cladera  i  Jordi Maristany  amb    l’assistència  del 
vicerector de l’àmbit de l’Arquitectura, Josep Parcerisa. 

 Reunió amb els professors Jordi Ros i Víctor Seguí. 

 Reunió amb els professors Santiago Royo i Jaume Castellà.  

 Reunió amb la professora Diana Cayuela. 

 Reunió amb el professor Jordi Berenguer i el director general d’AERIA, Alex Bachs. 

 Reunió  amb  es  professors  Lluís  Llanes, María  Lluísa Maspoch,  Antonio Martínez  i  José 
María Cabrera. 

 Reunió amb el professor José López. 

 Reunió amb els professors Joan Vivancos i Felip Fenollosa. 

 Reunió amb el professor Àlvar Vinacua, en qualitat de conseller delegat d’UPCnet, i amb el 
director general d’UPCnet, José M. Ciervo. 



 Reunió amb el professor Joan Ramon Rossell, en qualitat de conseller delegat de Parc UPC, 
amb l’assistència de la gerent, Olga Lanau. 

 Reunió amb professorat membre de departaments de l’àmbit de la Mecànica. 

 Reunió amb els professors Samuel Galceran, Santiago Silvestre i Antonio Benítez Martínez. 

 Reunió amb els professors Daniel Crespo i Jordi José. 

 Assistència a la reunió del Consell de Caps del PAS. 

 Assistència a la reunió de la Comissió Permanent del Claustre Universitari. 

 Presa de possessió de la vicerectora de Transferència de Coneixement, Esther Real. 

 Assistència a  la presa de possessió de Santiago Silvestre, com a director del Departament 
d’Enginyeria Electrònica. 

 Assistència a  la presa de possessió del director del Departament d’Òptica  i Optometria, 
Josep Pladellorens. 

 Presa de possessió de la directora del Departament d’Enginyeria Química, Adriana Farran. 

 Reunió amb el delegat de la Generalitat per al Campus Diagonal Besòs, el professor Xavier 
Gil, el delegat del rector al CEIB, el professor Robert Piqué i la gerent Olga Lanau. 

 Reunió en dues ocasions amb el president del Consell Social, Ramon Carbonell. 

 Reunió amb el secretari d’Universitats i Recerca, Antoni Castellà. 

 Reunió amb el director general de Recerca, Josep M. Martorell. 

 Reunió amb el degà del Col∙legi d’Enginyers de Camins, Canals i Ports, Oriol Altisench. 

 Reunió amb el director de Barcelona Regional, Willy Müller. 

 Reunió  amb  el  director  del  Cluster Nàutic,  Toni  Tió  amb  l’assistència  del  vicerector  de 
Política Universitària, Sisco Vallverdú, i la directora de CIT‐UPC, Susana Sánchez. 

 Visita a l’entorn professional de la FNB a la zona del Port de Barcelona i a l’empresa BEST. 
Amb l’assistència del degà de l’FNB i part del seu equip de direcció. 

 Visita a l’espai Empren i entrevistes amb els estudiants que hi treballen. 

 Visita a l’ETSEIAT i reunió amb l’equip d’estudiants del projecte EcoRacing. 

 Assistència a l’acte de commemoració del 50è aniversari de l’edifici de l’ETSEIB. 

 Assistència a  la  investidura del professor Carles Martí Arís, com a magisteri honoris causa 
de l’ETSAB. 

 Assistència al dinar‐cloenda de la FESTIBITY, organitzat per FIB Alumni 

 Assistència a l’acte d’inauguració de la nova aula Social Point de la FIB. 

 Assistència a la roda de premsa de la iniciativa Big Think‐Espai UPC Empren de la Fundació 
Telefònica. 

 Assistència al lliurament d’acreditacions CELLEX a estudiants de batxillerat. 

 Assistència a  la UP3, que  reuneix a part dels Consells de Direcció de  la UPM,  la UPV  i  la 
UPC. 

 Participació  al  cicle  Enginyer  8:30  que  organitza  el  Col∙legi  d’Enginyers  Industrials  de 
Catalunya  amb  la  ponència  titulada  “Catalitzadors  del  talent.  De  l'aprenentatge  per 
projectes a la creació de noves empreses”. 

 Signatura d’un conveni de col∙laboració amb l’Ajuntament de Viladecans. 

 Signatura d’un conveni de col∙laboració amb el grup d’empreses Aquacenter. 

 Signatura de  la renovació del conveni de suport a  la matrícula dels estudis de tèxtil amb 
diverses associacions i patronals d’aquest sector. 

 Reunió  amb  el  director  d’Universia‐España,  el  director  de  Santander  Universidades,  el  
director  de  convenis  de  Santander  Universidades‐España  i  el  director  territorial  del 
Santander a Catalunya. 

 Reunió  amb  el president  de  PIMEC,  Josep González,  amb  l’assistència de Daniel  Furlan, 
president  de  PIMEC  2020  i  de  Víctor  Campdelacreu, membre  del  Comitè  Executiu  de 
PIMEC, amb l’assistència de la vicerectora de Transferència de Coneixement, Esther Real. 

 Reunió amb el rector de la Universidad Tecnológica de Chile, Gonzalo Vargas. 



 Reunió amb el rector UNCuyo  (Argentina) Daniel Pizzi amb  l’assistència del vicerector de 
l’Àrea d’Arquitectura Pep Parcerisa. 

 Reunió amb el rector de la Universitat de Talca (Xile), Álvaro Rojas. 

 Assistència  a  la  presentació  del  Programa  de  la Generalitat  de  Catalunya  “Indústria  del 
Coneixement”. 

 Assistència a  la presentació del cinquè  informe mundial de  la GUNI   'Higher Education  in 
the World Report 5: Knowledge, Engagement and Higher Education: Contributing to Social 
Change'. 

 Assistència a la 47º Reunió de la Junta Directiva de CINDA. 

 Assistència a la Junta Directiva de l’Associació Barcelona Cluster Nàutic. 

 Assistència a la constitució del Consell Assessor de l’Institut Catalunya Àfrica. 

 Assistència a la inauguració del cicle de Mobilitat de Barcelona Breakfast. 

 Roda  de  premsa  amb  la  Transatlantic  Media  Network  (periodistes  de  mitjans  de 
comunicació  europeus  i  nordamericans  especialitzats  en  l’àrea  del medi  ambient)  en  el 
marc del World Sustainable Congress 2014. 

 Entrevista periodística con Divina Beas, de l’Agència EFE. 

 Entrevista periodística con Verónica Sosa, de El Economista. 

 Assistència a la inauguració del curs de la Universitat d’Andorra i reunió amb el seu rector, 
Daniel Bastida.  

 




